

Referat

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d.12/1 2026 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Bruno Simonsen, Anette Bro Christensen, Søren Krogh, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard, Niels Henrik Christensen og Lone Svenstrup, Ingelise Christensen

Afbud: Ingen

Sted: Viborg Rideklub

Kage: Niels

-
1. Økonomisk status (budgetopfølgning mv.). Herunder status på sag om jordkøb og budget 2026
 - a. Udviklingen er vendt
 - b. Vi mangler at tilbagebetale 120.000,- til DGI.
 - c. Vedr. jordkøb venter vi på zonetilladelse og endelig afklaring på lån ved kommunen.
 - d. Budget-udkast til 2026 under udarbejdelse.
 2. Beretning fra daglig leder/berider, herunder bemanding, opstaldning, undervisning og elevheste/-ponyer
 - a. Der er ansat ny staldpige primært til at trække heste til/fra fold. Den oprindeligt ansatte måtte melde fra, men en anden kandidat kunne heldigvis findes og Ellen er startet pr. 12/1. Hun er bosiddende i Ørslevkloster.
 - b. Vi har sagt farvel til Asta og budt velkommen til Tanja, der startede d. 2/1. Hun er ½ år henne i uddannelsen, og har dressur som speciale. Det virker som et godt match til klubben.
 - c. Kasper har nu overtaget Kristians stilling, og opgaverne er omfordelt.
 - d. 2 elevdyr inde til afprøvning. De viser gode kvaliteter og håbet er at de kan anvendes, i hvilket fald de indkøbes (hhv. 18.000 og 15.000 kr.).
 - e. Arne og Stefan (små elevponyer) skal sluses ud af elevafdelingen, da de hver især viser tegn på at trænge til en udskiftning.

- f. Niels er i kontakt med håndværkere idet der skal indhentes tilbud til udskiftning af barrierer i begge haller i forbindelse med fondsansøgninger. Der er flere muligheder i spil afhængigt af tilbuddenes beskaffenhed.
- g. Der er stort set fuld stald – 2 ledige i ponystalden og 2 ledige i personalestalden. Der er forskelligt på vej ind, og enkelte 'daglejere' i vintervejret.
- h. 1. februar afholdes igen Frokost & Feedback, hvor man kan gennemride et program og få feedback fra Niels. Efterfølgende frokost. Dette passer med 3 uger inden klubstævnet.
- i. Der er planlagt distriktsstævne i dressur ultimo februar og i spring primo april.

3. Nyt fra forretningsudvalget

- a. Forhandling med Grundvad om ny minilæsser. Skal vi ud af nuværende leasingkontrakt med Ikano koster det en del, så vi afventer til d. 1/6, hvor den udløber. Der er indhentet tilbud på køb af en minilæsser frem for leasing. Der er lavet et tilbud på 193.750 inkl. moms. Enighed i bestyrelsen om at den skal indkøbes i 2. kvartal 2026. Pengene kan lånes i Viborg og Skive Indkøbsforening – Bo laver endelig aftale.

4. Opfølgning på punkter fra sidste møde

- a. Nyt fra bestyrelsen/Nyhedsbrev januar 2026
 - i. Kommer rundt til endelig godkendelse og så skal det ud. Cindie arbejder på layout
- b. Gaveindsamling
 - i. Vi er nu meldt ind i Dgi og kan anvende deres portal til at oprette gaveindsamlingen. Der er få formalia, der skal klares – blandt andet defineres et klart formål. Lone og Ingelise arbejder på dette inden for de næste 14 dage.
- c. Generalforsamling 2026
 - i. Afholdes d. 23/3 kl. 19.30. Bestyrelsen holder formøde kl. 19.00

5. Retningslinjer

- a. I forlængelse af en tragisk sag fra Silkeborg i sommer er der i klubben opstået en snak om sikkerhed ved håndtering af hestene inkl. rideskolens ansvar i tilfælde af en ulykke. Drøftelse af retningslinjer for håndtering af heste på VIR – inkl. trækning til og fra fold. Der er lavet oplæg til et regeludkast som bestyrelse og personale skal blive enige om og som klubbens medlemmer herefter henstilles til at følge. Eventuelle ulykker efter regelbrud er på eget ansvar.
- b. Snak om brug af faciliteter for udefra kommende ryttere efter forskellige henvendelser fra private opstaldere

- i. Aktuelle retningslinje <https://viborgrideklub.dk/page/ridehuskort> beskriver reglerne tydeligt. Vi skal alle sammen være her, og man må som udefrakommende rytter gerne sadle op i stalden under hensyntagen til opstaldere, der ligeledes opfordres til at tage hensyn til hinanden og i høj-aktivitetsperioderne ikke lade hesten optage en opstaldningsplads unødigt længe imens man fx falder i snak eller vejer wrap af.

6. Klubhusstøtte

- a. Deadline for ansøgning om tilskud til forbedring af klubhusfaciliteter er den 1/2-26. Viborg Kommune støtter med op til 73% af et energibesparende tiltag. Vi søger om indkøb og opsætning af LED lys langs ridehal og p-plads. Andre forslag kunne være en dæmper på døren fra forhallen til ridehallen og den ind i det gamle cafeteria.

7. Fondsansøgninger

- a. For nyligt fået bevilget til nyt tidtagingsudstyr til stævner, penge til en frivilligfest og en industrivaskemaskine.
- b. En del ansøgninger med afslag, og flere der afventer svar
- c. Ingelise uddeler liste over tidligere udformet 'ønskeseddel' til fondsansøgninger. Mange gode forslag, mange unødige forslag.
 - i. Prioriteres skal; elevdyr, fodervogn, storskærm til hal 1 til brug ved stævner, parkeringspladsen/adgangsforhold, legeplads ved indgangen i stedet for grus, spejle i ridehal, springmateriel letvægt, ovn til cafeteriaet, hegn om sandspringsbane, bord-bænkesæt
- d. Adgangsforholdet til ny cafeteria trænger til en opdatering. Der indhentes tilbud fra murerfirma og søges fond via vinkel om handicapvenlig adgang.

8. Beretning fra udvalg

- a) Kommunikations- og SoMe-udvalg
 - a. Der vedtages at vi i forlængelse af hvert bestyrelsesmøde laver en oversigt over aktiviteter til kommende måned. Opdateres/distribueres efterfølgende til kommunikationsudvalget af sekretæren.
 - b. Der afholdes møde via Rideforbundet med fokus at tiltrække nye medlemmer. Vi sender repræsentanter
- b) Aktivitets- og frivilligheds udvalg
 - a. Forslag: Omdøbes til Trivselsudvalg, da det er mere mundret
 - b. Der laves halvårlig kalenderoversigt over arrangementer, der kræver frivillige. De endelige aftaler vedr. kontaktpersoner til eksterne arrangementer skal laves, og kalenderen forventes offentliggjort senest i forbindelse med Frivilligfesten d. 21/2.

- c) Cafeteriaudvalg
 - a. Det er gået godt til stævnerne
 - b. Der planlægges hovedrengøringsdag
- d) Sponsorudvalg
 - a. Industrivaskemaskinen er indkøbt og på vej i installation.
- e) Ponyudvalg
 - a. Julestævnet en stor succes med næsten 100 starter. Amerikansk lotteri ligeledes en succes. Der var indsamlet flotte sponsorgaver og tjent 8.000 kr. til klubkassen
 - b. Der afholdes Fastelavnsstævne
- f) Skovudvalg
 - a. Intet nyt
- g) Sports- og stævneudvalg
 - a. 2 x klubstævner samt distriktsstævner i hhv dressur og spring i kommende halvår.
 - b. Maria har været til møde i DRF og er blevet gjort bekendt med en ny regel omhandlende brug af mobiltelefon under stævner. Gældende fra d. 1/1 2026 er det forbudt at anvende mobiltelefon på en hest i bevægelse på hele stævnematriklen. Det kan i yderste konsekvens resultere i bortvisning fra stævnet og bør tages alvorligt. Fælles Bestemmelser Pkt 81.1. Det giver anledning til drøftelse af hvor gode vore egne medlemmer er til at overholde ridehusreglementet, der tydeligt beskriver at anvendelse af telefon ikke foregår under ridning. Vi er enige om at genopfriske dette.
- h) Juniorudvalg
 - a. Der arrangeres påskeæg-jagt.
 - b. I forlængelse af udvalgets målgruppe nævnes et kommende møde med ponyfræsere/halvparter, hvor der brainstormes på mulige grunde til at det er svært at skaffe/fastholde fræsere og halvparter. Afholdes på fredag d 16/1, Annemette og Maria deltager.

9. Eventuelt

- a. Aktionslisten fra sidste møde gennemgås, og der er enighed om at den skal være et fast punkt på dagsordnen fremadrettet.